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Aanwezig 
Ca. 40 vertegenwoordigers van buurtinitiatieven (Albrechtsveld, Catsveld, 
Hoeven, Mammoet, Steinen rood, Watergrassen, Werven), kerngroepleden van 
energiecoöperatie WijkEnergie2804 plus enkele energiecoaches. Namens de 
gemeente Gouda de nieuwe projectleiders voor onze wijk Lennart Reij en Anja 
Möltgen, en Danny van der Roest. 
 
Opzet bijeenkomst 

• In informele sfeer kennismaking met de nieuwe projectleiders. Open 

gesprek. Geen lange power points presentaties. 

• Met elkaar bespreken wat we willen, kunnen en moeten. Er is veel gaande in 

de energietransitie, ook op nationaal en provinciaal niveau.  

• De gemeente Gouda heeft de ambitie om Plaswijck 2804 als eerste wijk 

aardgasvrij te maken: hoe, wie, wanneer !? 
 
Energiecoaches: wat zijn hun ervaringen in de wijk 

• Totaal 8 energiecoaches werkzaam binnen 2804. Warmtebeeldscans zijn 

populair. Isoleren wordt veel gedaan, maar vervolgstap glasisolatie (plus 

kozijnen) vindt men vaak te kostbaar. Géén buitenunit warmtepomp.  

=> Actiepunt: vaker ervaringen delen energiecoaches en buurtinitiatieven.  

 

Kennismaking met Ciska als ondersteuner 

• Ciska ondersteunt dankzij een provinciale subsidie de wijk-coöperatie 

WE2804 én nadrukkelijk ook de buurtinitiatieven oa. met hun wijkacties.  

 

Vraag netcongestie: geen belemmering transitie woningeigenaren 

• In Plaswijck 2804 vooral druk op het middenspanningsnet. Stedin verwacht 

deze op tijd klaar te hebben voor de transitieambities van gemeente. 

Aandachtspunt wel: extra trafohuisjes in de wijk. 

• Samengevat: ondanks alle mediaberichten voorziet gemeente op dit punt 

voor individuele woningeigenaren geen belemmeringen.  
=> Actiepunt: informatie opvragen en afstemming met Stedin.  

 
Vraag over haalbaarheid ambitie gemeente 2040 aardgasvrij 

• De gemeente: “Op welk datum alle woningen gereed voor full-electric 

moeten zijn staat nog niet vast. 2040 is nog steeds ons uitgangspunt.” Geen 

harde uitspraak. Is uiteindelijk aan de politiek. NB Bedenk dat maart 2026 er 

gemeenteraadsverkiezingen zijn. 

 
Wat gaat er gebeuren? Wijkuitvoeringsplan (WUP) met WarmteProgramma 

• De gemeente verwacht na de zomer de Uitvoeringsstrategie isoleren en 

energie besparen. Dit komt voort uit de TransitievisieWarmte.  

• De Startnotitie volgt later, in de loop van het Wijkuitvoeringsplan (WUP). Het 

Warmteprogramma is verplicht vanuit het Rijk. Een WUP is geen verplicht 

onderdeel, maar helpt wel bij de transitie. Wordt niet gecombineerd, maar 

proces loopt parallel aan elkaar. Er hoeft dus niet gewacht te worden op het 

Warmteprogramma.  

=> Actiepunt: idee elk kwartaal klankbordsessie gemeente en bewoners-

groepen, in de setting zoals vanavond. 

=> Actiepunt: gemeente gaat bewonersgroepen inderdaad intensief betrekken 

bij plannen, maar nog bezig om uit te zoeken in welke vorm en hoe vaak. 

 
Welke mogelijkheden biedt nieuwe regelgeving aan gemeenten?  

• Er komt waarschijnlijk nieuwe wetgeving met een ruim mandaat en ook 

instrumentarium voor gemeenten.  

• De gemeente: de nieuwe wetgeving geeft gemeenten onder meer de 

mogelijkheid om een termijn te bepalen wanneer een wijk van het gas 

genomen wordt (aanwijzingsbevoegdheid). Na vaststellen van het WUP 

moet een wijk voldoende tijd krijgen om zicht hierop voor te bereiden. Acht 



jaar wordt door het Rijk als redelijk hiervoor gezien. Maar dit kan ook korter 

of langer zijn, afhankelijk van wat er in een wijk moet gebeuren.  

• De gemeente: voor Plaswijck staat nog geen datum hiervoor vast. 

 
Vraag over kwaliteit leefomgeving: dit wordt zeker meegenomen 

• WijkEnergie2804 pleit voor meer regelgeving voor warmtepompen, met 

name inzake buitenunits vanwege aangezicht in wijk en geluidsoverlast. 

• De gemeente: er zijn al geluidsnormen voor een buitenunit van een lucht-

water-warmtepomp of airco. Momenteel is in veel gevallen is het plaatsen 

van een dergelijke unit vergunningsvrij. Maar niet altijd. Een warmtepomp 

aan de gevel hangen is wel altijd vergunningplichtig. 
=> Actiepunt: gemeente doet nog geen concrete toezegging. Past onder andere 

in Omgevingswet. Deelt wel zorg, wordt dus opgepakt / uitgezocht [NB 

Inmiddels opgepakt, zie binnenkort website]. 

 

Vraag over noodzakelijke projectmatige aanpak bij deze transitie 

• Is gemeente wel toegerust voor deze enorme maatschappelijke en kostbare 

opgave? Wordt pittig, inderdaad. Maar gemeente geeft wel duidelijk signaal 

met aanstelling 2 projectleiders.  

• En het streven is naar uitvoering op wijkniveau. En om samen te werken met 

bewoners(groepen). NB Gedurende bijeenkomst noemt gemeente 

meermalen het belang van bewonersparticipatie. 

 
Inbreng bewonersgroepen 

• De bewonersgroepen presenteren zich en geven overzicht van hun 

ervaringen én hun verwachtingen aan gemeente. 

• Algemene beeld: geef svp. duidelijkheid wat, wie, wanneer, hoe, enz.. 

• Algemene beeld: neem als gemeente regierol in de wijk. 

• Algemene beeld: financiële armslag woningeigenaren beperkt. 

• Wens om regelmatig met elkaar ervaringen te delen. 

• Prinsessenflats: veel zorgen om opstelling woningcorporaties. Die hebben 

overigens 2050 als uitgangspunt voor aardgasvrij.  

• VVE's winkelcentrum: waar beginnen, welke subsidiemogelijkheden? Het 

kost moeite om in VVE's mensen te enthousiasmeren voor duurzaamheid. 

• Specifiek Mammoet: belangrijk om gezamenlijke oplossingen te realiseren. 

Niet dat ieder het wiel voor zichzelf aan het uitvinden is.  

• Specifiek Albrechtsveld: kost tijd om betrouwbare firma’s te vinden. 

WijkEnergie2804 met WoonWijzerWinkel zijn hiermee druk bezig. 

• Vraag Albrechtsveld: wateroverlast in kruipruimtes komt vaak voor in de 

wijk: een taak voor de gemeente !? [NB Is inmiddels opgepakt.] 

• Specifiek Watergrassen: hoe met de gemeente zorgen dat bewoners 

gemeenschappelijk optrekken? Meer aandacht voor warmtebeeldscans. 

• Catsveld: 8 van de 11 VvE’s daar doen mee met plannen verduurzaming. Als 

onderdeel van ‘groot onderhoud'. Mogelijk zelfs monumentenstatus. 

• Rode Steinen: eind vorig jaar gestart. Graag info en duidelijkheid over de 

koers en concrete plannen gemeente. Hoe plannen collectief te maken? 

• Hoeven: ook opnieuw opgestart. Nu bezig met onderzoek referentie-

woningen. En: hoe om te gaan met de vele huurwoningen. 

• Werven: ook opgestart. Bezig met peilen behoeften buurt. Gebleken dat 

‘lagere energierekening’ bewoners meer aanspreekt dan ‘duurzaamheid’. 

 
En verder nog interessant om te noemen 

• Er zijn momenteel 2 pilots in Gouda voor een mini warmtenet. Op dit 

moment nog duur. Wordt nader uitgezocht. 

• Idee: aanbieden van gratis warmtescans; dat prikkelt de mensen om verdere 

verduurzamingsstappen te nemen. Bijdrage van gemeente!? 

• Nieuwe bewoners gaan vaak flink aan de slag met verbouwen en verduur-

zamen. Bezoek hen! WijkEnergie2804 heeft welkomstflyer beschikbaar. 

 
Afsluiting 

• Daarna was er een uitgebreid informeel samenzijn met een hapje (uiteraard 

met bitterballen) en een drankje, zodat ieder kon napraten en contacten kon 

uitwisselen. Mogelijk gemaakt door SDO subsidie van de gemeente. 

• Navraag: aanwezigen vonden bijeenkomst zinvol. 

Positief over nieuwe projectleiders. Ieder begrijpt dat dit 

een grote uitdaging wordt. Voordeel van de twijfel over 

de plannen gemeente. 
 


